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Offentligt



 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse hvor stor en andel af de familieejede virksomheder, som genera-

tionsskiftede i 2019, der kan betegnes som SMV’er? 
 

Svar 

Det er ikke muligt at opgøre det præcise antal generationsskiftesager, da ikke alle generati-

onsskifter skal oplyses til Skattestyrelsen. Det er alene generationsskiftesager, der indehol-

der et gaveelement, som skal anmeldes (som gaveafgift). 

 

Til besvarelsen af spørgsmålet er der derfor taget udgangspunkt i gaveoverdragelse af 

unoterede aktie- og anpartsselskaber. Børsnoterede aktier er dermed frasorteret, da disse 

ikke nødvendigvis er udtryk for et generationsskifte, men i lige så høj grad kan skyldes 

overdragelse af en formue fra forældre til børn, som er passivt investeret i børsnoterede 

aktier. Desuden er frasorterede de sager, hvor der ikke foreligger regnskabsdata for de 

overdragede virksomheder – typisk fordi de er nystartede. 

 

Endelig er der taget udgangspunkt i et eksisterende datamateriale dækkende perioden 1. 

juli 2018 til 5. september 2019. Dette skal ses i lyset af at sagerne skal gennemgås manuelt. 

 

Skattestyrelsen modtog i denne periode 659 sager vedr. bo- og gaveafgift på unoterede 

selskaber. Heraf havde 585 selskaber under 250 ansatte og kunne således efter Danmarks 

Statistiks definition karakteriseres som SMV’er. 
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